
P R O C E S - V E R B A L 

încheiat astăzi, 14 decembrie 2023, în şedinţa extraordinară de îndată a Consiliului 
Local al Comunei Lădeşti, judeţul Vâlcea 

Convocarea şedinţei a fost realizată prin Dispoziţia nr.202/13.12.2023 a Primarului 
comunei Lădeşti. 

La şedinţă participă primarul, viceprimarul, secretarul general al comunei, consilierii 
locali, lipsă fiind cons. Zamfir Gabriel. 

La şedinţă mai participă, ca invitaţi d-nii Adrian Alexandrescu director în cadrul 
Autorităţii pentru Administrarea Sistemului Naţional Antigrindină şi de Creştere a 
Precipitaţiilor şi Neacşu Iulian Eliodor - şef Centrul Zonal Craiova al Sistemului Naţional 
Antigrindină şi de Creştere a Precipitaţiilor 

Preşedintele de şedinţă ales în condiţiile art. 123 alin. 1. din Codul administrativ, 
d-l Sabin DRAGNEA , declară deschisă şedinţa şi dă cuvântul Primarului comunei, care, 
în calitate de convocator, dă citire proiectului ordinii de zi. 

Conform dispoziţiei de convocare, proiectul ordinii de zi cuprinde: 
Nr 

.crt. 
Denumirea proiectului/materialului supus 

dezbaterii 
Iniţiatorul 

proiectului/ 
materialului 

supus dezbaterii 

Comisia de 
specialitate 

căriea i-a fost 
transmis spre 

avizare 
1. Aprobare proces verbal şedinţa anterioară Secretar 

general comună 
-

2. Proiect de hotărâre nr. 78/07.12.2023 privind 
constatare necesitate şi oportunitate 
cumpărare teren pentru amplasarea unui 
Punct de lansare a rachetelor antigrindină. 

Primarul 
comunei 

Comisiile nr.1. 
şi 3 

Supusă la vot, ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi. 
Se trece la dezbateri. 

Punctul 1. Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare. 
Secretarul general al comunei supune la vot procesul verbal al şedinţei anterioare, 

care este aprobat cu 9 voturi pentru şi unul împtriva - viceprimar care afirmă că nu avut la 
dispoziţie procesul verbal pentru studiere. 

Punctul 2. Proiect de hotărâre nr.78/07.12.2023 privind constatare necesitate şi 
oportunitate cumpărare teren pentru amplasarea unui Punct de lansare a rachetelor 
antigrindină. 

Proiectul este însoţit de referat de aprobare, solicitarea Autorităţii pentru 
Administrarea Sistemului Naţional Antigrindină şi de Creştere a Precipitaţiilor, raport de 
specialitate, raport de legalitate al secretarului comunei, raport favorabil comisia de 
specialitate nr.1. , raport favorabil comisia 3. 

Primarul precizează că proiectul a fost discutat în şedinţa extraordinară din data de 
13.12.2022 şi a fost respins, însă având în vedere importanţa deosebită a proiectului a 
dispTjlHSoTw^ 

în vederea înţelegerii depline a scopului şi efectelor implementării acestui proiect, a 
invitat reprezentanţii Autorităţii pentru Administrarea Sistemului Naţional Antigrindină şi 
de Creştere a Precipitaţiilor: d-nii Adrian Alexandrescu din partea Autorităţii pentru 
Administrarea Sistemului Naţional Antigrindină şi de Creştere a Precipitaţiilor şi Neacşu 
Iulian Eliodor - din partea Centrul Zonal Craiova al Sistemului Naţional Antigrindină şi de 
Creştere a Precipitaţiilor. 
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In continuare, prin intermediul unui videoproiector, se prezintă de către invitaţi 
informaţii şi date tehnice cu privire la Sistemului Naţional Antigrindină şi de Creştere a 
Precipitaţiilor, iar prin prezentările făcute se sublimniază faptul că: 

- In judeţul Vâlcea există în funcţiune deja 4 astfel de punte de lansare în zona 
Dragaşani - Orleşti, Ştefăneşti, Şuşani, Lungeşti. 

- Proiectul propune extinderea spre Noprd cu încă 4 puncte de lansare, din care 
unul în Lădeşti. 

- Amplasarea în Lădeşti a fost dată de necesitatea de acoperire optimă a 
terenului, fără a exista zone neacoprite. 

- Rachetele sunt din carton, se autodistrug în aer şi nu pot prezenta riscuri pentru 
populaţie. 

- Ezistă foarte multe punte de lansare în Sudul ţării, însă faţă de Bulgaria suntem 
cu mult în urmă, unde gradul de acoperire a ţării este foarte ridicat. 

Discuţii: 
Viceprimarul intervine şi precizează că la Lungeşti a căzut o rachetă şi cine 

răspunde de astfel de incidente? 
A.Alexandrescu a precizat că incidentul s-a produs în luna noiembrie, în afara 

periodei de acţiune împotriva grindinei şi a fost o acţiune de testare, iar nefuncţionarea 
corectă a rachetei este, ca la orice produs cu garanţie şi specificaţii tehnice, vina 
producătorului - o societate de profil din Ploieşti, de unde se procură aceste rachete. 

Stanciu Gheorghe - căte persoane vor lucra la punctul de Lansare ? Răspuns : 9 
în Bărăgan nu sunt amplasate astfel de puncte, de ce ? 
Răspuns - zona e total diferită, este trafic aerian intens, nu au fost avizate de 

autorităţile abilitate. 
Vieprimarul : trebuie să ştim dacă acest punct este fix sau poate fi amplasat şi 

altundeva pe teritoriul comunei. 
Răspuns: terenul trebuie să aibă o suprafaţa minimă de 2400 m.p. cu dimensiuni 

clare. Se poate aplasa şi în alt loc, dar nu la mare distanţă faţă de cel găsit, şi care să 
îndeplinească condiţiile cerute - druma de acces, reţea electrică. 

A.Alexandrescu : trebuie sa înţelegeţi şi să ne sprijiniţi, altfel nu se poate extinde 
proiectul. 

Stăneci Florin : de ce a fost ales Lădeştiul şi nu comunele vecine ? 
Răspuns - pentru acoperirea eficientă a teritoriului. 
I. Neacşu : prin punctul de lansare se poate evita producerea grindinei, însă cea deja 

formată, adusă de curenţii de aer, nu se poate distruge. Existenţa punctului nu exclude 
posibilitatea căderii de grindină. Este însă foarte clar că lansarea de rachete nu 
îndepărtează ploaia, din contră, o poate produce. 

Dragnea Sabin - este un bun proiect, sunt informat bine despre acest lucru şi 
acestra va aduce beneficii populaţiei putând fi apreciat ca o "mană cerească " 

Satanciu Ghe. Terenul identificat corespunde? Să nu-l cumpărăm degeaba. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma iniţiată de primar, şi se înregistrează 

un număr de 9 voturi pentru, şi unul împotrivă. 
Pentru completarea comisei de negociere, se propun consilierii Andronache llie şi 

Stanciu Gheorghe. 
Viceprimarul propune ca la negocierea preţului să se aibă în vedere grilele cu 

evaluări utilizate de notarii publici. 
Se adoptă Hotărârea nr. 77/2023 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal. 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL COMUNĂ, 
Cons. Sabin DRAGNEA' Ion ENUŢĂ 
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